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PROTOKÓŁ  Nr XLI/17 

z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  8 sierpnia  2017 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 

radnych w sesji uczestniczyło 10 radnych) i otworzył obrady XLI sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Krawczyk Ilona 

2) Lesiak Edward 

3) Leszcz Waldemar 

4) Mutwil Artur 

5) Przynoga Franciszek 

6) Słomiński Tomasz 

7) Sygnowski Zygmunt 

8) Szymczak Piotr 

9) Mirosław Wdowiak 

10) Żołnowska Maria 

 

Nieobecni: 

Burnat Krystyna 

Gajda Wiesława 

Jakubowicz Mieczysław 

Jung Alina 

Siudy Krystian 

 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  

2) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 

3) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 

4) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 

5) Małgorzata Hajdas – Grzesik – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej UM 

     w Iłowej 

6) Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 

7) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

8) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 

9) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

10) Małgorzata Ślebioda –  Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej 

11) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych UM w Iłowej 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
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II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej, 

2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) powołania Młodzieżowej Rady Gminy – referuje Przewodniczący Rady Miejskiej (Druk Nr 

135), 

2) nadania nazwy ulicy w mieście Iłowa – referuje M. Ślebioda, Podinspektor w Referacie 

Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 136 str 1-3), 

3) udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Iłowa dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Borowem – referuje Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych (Druk Nr 136 

str 4), 

4) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa – referuje Wł Stanisławski, Główny 

Księgowy. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XLI sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 

Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

 

PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 

sesjami tj. od dnia 28.06.2017  r. do dnia 08.08.2017 r. : 

 początek okresu wakacyjnego zbiegł się z ogłoszeniem kolejnych przetargów na inwestycje 

współfinansowane środkami zewnętrznymi, część przetargów została zakończona 

praktycznie nie rozstrzygnięta, oprócz przetargów, na których trwają już inwestycje na 

drogach tj. ul. Pułaskiego, Batorego i Plac Wolności. Postęp tych prac możecie Państwo na 

co dzień obserwować, wszystko na razie idzie zgodnie z przyjętym harmonogramem przez 

firmę uzgodnione z urzędem bez większych problemów. Oczywiście takie problemy się 

pojawiają przy okazji udrożniania istniejącej kanalizacji burzowej, nie wszystko mieliśmy 

wkalkulowane w budżet, ale wiemy, że taka sytuacja może mieć miejsce. Chodzi o ul. Plac 

Wolności oraz Pułaskiego, na Batorego bez większych problemów inwestycja przebiega 

zresztą to widać, że tam ta inwestycja idzie najsprawniej. Jeśli chodzi o przetargi, które 

ogłosiliśmy i nie zostały rozstrzygnięte, to tak naprawdę jest jeden przetarg po raz trzeci już 

ogłoszony na „Termomodernizację budynku socjalno administracyjnego na stadionie 

miejskim w Iłowej”. Pierwszy przetarg był ogłoszony w kwietniu na termomodernizację, do 

wcześniejszych dwóch przetargów przystąpił jeden oferent, który zaoferował cenę, która 

przewyższała kwotę o około 180 tys. zł kwotę zaplanowaną w budżecie. W dniu 11.07.2017 

r. ogłoszono trzeci przetarg na termomodernizację budynku socjalno-administracyjnego na 

stadionie miejskim w Iłowej, który zakończył się 26.07.2017 r.  nie wpłynęła żadna oferta, 
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 kolejne przetargi zostały ogłoszone 28.07.2017 r. pierwszy przetarg na „Przebudowę boisk 

sportowych stadionu miejskiego w Iłowej" polegający na wykonaniu nawadniania trzech 

boisk sportowych, termin składania ofert tj. 18.08.2017 r. do tej inwestycji będzie jeszcze 

jeden przetarg na dostawę sprzętu sportowego. Tego samego dnia ogłosiliśmy również 

przetarg na „Poprawę infrastruktury edukacji przedszkolnej w Gminie Iłowa” konkretnie na 

budowę przedszkola, termin składania ofert upływa 16.08.2017 r. 

 kolejne dwa przetargi, które ogłosiliśmy to przetarg na przebudowę budynku rekreacyjnego 

w Koninie Żagańskim, termin składania ofert 18.08.2017 r. oraz przetarg na budowę 

budynku rekreacyjnego w Czernej, termin składania ofert 18.08.2017 r. Jestem też Państwu 

winien informację, że to nie jest koniec postępowań przetargowych do tych inwestycji. Jeśli 

chodzi o Konin Żagański i Czerną to będą musiały być osobne postępowania przetargowe 

na dostawę sprzętu i wyposażenie tych obiektów, a jeśli chodzi o przedszkole to będą 

jeszcze dwa postępowania przetargowe. Jedno postępowanie przetargowe na dostawę 

sprzętu do kuchni, a drugie postępowanie przetargowe na wyposażenie tego przedszkola, 

 z ważnych informacji również dotyczących projektów dofinansowanych środkami Unii 

Europejskiej to Zarząd Województwa Lubuskiego przyznał Gminie Iłowa dofinansowanie w 

kwocie 1 mln 355 tys. zł na remont i wyposażenie budynku Biblioteki Miejskiej oraz 

zaadoptowanie jej poddasza na salę multimedialną, 

 czekamy jeszcze w tej chwili na ostateczne rozstrzygnięcie konkursu w sprawie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków. Z naszych informacji wynika, że do końca września 

ostateczna lista tych gmin, które uzyskają dofinansowanie będzie znana i do końca września 

br. Urząd Marszałkowski i PROW chce podpisać umowy na te inwestycje. Czas realizacji 

inwestycji to będzie dwa lata od momentu podpisania umowy, 

 zakończyliśmy prace modernizacyjne sieci kanalizacji sanitarnej przy ul. Hutniczej. To jest 

ta inwestycja, którą mieliśmy przewidzianą w budżecie, polegającą na wymianie odcinka 

rurociągu ssącego oraz  istniejących studzienek  podciśnieniowych na większe z zaworami  

fi 90. Prace były współfinansowane przez Gminę Iłowa oraz Zakład Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej. Wydatki poniesione na modernizację wyniosły: 

Urząd miejski : 20 tys. zł, ZGKiM Iłowa:  7,5 tys. zł oraz koszt  4 zaworów wraz z 

uzbrojeniem to 30 tys. zł. Razem  wymiana 4 studzienek to koszt 57,5 tys. zł. Jest to spora 

inwestycja jak na jedno miejsce jest to duży zakres, 

 ZGKiM zrobił projekt podziału lokalu użytkowego w Koninie Żagańskim 32 po byłym 

ośrodku zdrowia. Według projektu w miejscu, w którym jest lokal użytkowy, który w tej 

chwili ma w sumie  na parterze 170 m
2
 można by było zrobić z tego lokalu trzy lokale 

mieszkalne, dwa lokale duże 70 – metrowe i jedno mieszkanie małe 36 – metrowe, każde z 

tych mieszkań miałoby osobne wejście, osobne węzły sanitarne, osobne media. Zobaczymy 

jak to się dalej potoczy, mamy informację ze Wspólnoty Mieszkaniowej, która składa się z 

trzech osób fizycznych plus nasz lokal gminny, że mieszkańcy generalnie nie chcą, żeby 

tam powstały mieszkania. Nie mniej my robimy swoje, robimy podział, jeżeli będzie taka 

konieczność to skierujemy sprawę do Sądu. Póki co na razie takiej konieczności niema, 

 3.07.br. podpisałem umowy notarialne dot.: 1) nabycia przez Gminę Iłowa działki nr 289/5 

w Szczepanowie pod poszerzenie pasa drogowego drogi gminnej, 2) oddania w 

użytkowanie wieczyste gruntu pod garażem na działce nr 626/6 oraz nieodpłatnego 

przeniesienia własności tego garażu wybudowanego przez wnioskodawcę ze środków 

własnych oraz 3) sprzedaży działek nr 329/1 i 330/2 w Szczepanowie dla poprawienia 

funkcjonalności działki sąsiedniej,  

 21.07.br. podjąłem zarządzenie dot. wyznaczenia do sprzedaży działek po dawnym boisku 

przy ul. Żagańskiej, według Zarządzenia cena wywoławcza sprzedaży działek to 36 zł netto 

za m
2
. Mniej więcej w połowie września br. zostanie ogłoszony przetarg na te działki, 
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 17.07.br. wpłynęło pismo mieszkańców budynku nr 45 w Jankowej Żagańskiej. W piśmie 

poruszono tematy związane z funkcjonowaniem zarządzanej przez jedną z firm 

zarządzającej nieruchomościami z Żagania budynkiem tej Wspólnoty. W związku z tym, iż 

zawarto w nim wymagające wyjaśnienia kwestie zaproponowałem spotkanie zarządu 

Wspólnoty Mieszkaniowej przy udziale Zarządcy, przedstawiciela Gminy Iłowa oraz 

przedstawiciela najemców. Wstępnie zaproponowaliśmy, żeby takie spotkanie odbyło się w 

Iłowej dnia 5 września br. z udziałem zainteresowanych stron, 

 31.07.br. wysłałem zawiadomienia o terminie podpisania protokołów uzgodnień dot. 

sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz najemców  przy ul. Mickiewicza 11/1 i 2 oraz przy ul. 

Kolejowej 9/1, 

 podpisując aneks przedłużyłem termin trwania umowy użyczenia budynku szkoły w Koninie 

Żagańskim na kolejny rok szkolny, 

 w dniu 7 sierpnia br. wpłynęło pismo z Agencji Nieruchomości Rolnych Filii w Zielonej 

Górze, w którym poinformowano, że wniosek o przekazanie na rzecz Gminy Iłowa 

nieruchomości z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych ozn. działką nr 33/3 położonej w 

obrębie Konin Żagański nie może zostać rozpatrzony pozytywnie, 

 28.06.br.  podpisałem zamówienia na progi zwalniające i oznakowanie przeznaczone do 

montażu na ul. Piaskowej i na ul. Sportowej oraz na oznakowanie i montaż lustra przy ul. 

Piaskowej i Leśnej. Zamówienie zostało wysłane do wykonawcy, 

 29.06.br. ustaliliśmy miejsce tymczasowego przystanku przy ul. Pułaskiego w Iłowej, 

 04.07.br. przekazałem według właściwości do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej 

Górze podanie w sprawie ustawienia barierek w pasie drogi wojewódzkiej nr 296 w Iłowej 

przy ul. Dolanowo przy budynku nr 1, 

 04.07.br. spotkałem się z Radnym Zygmuntem Sygnowskim w sprawie ustawienia barier w 

pasie drogi wojewódzkiej nr 300 w Borowem na skrzyżowaniu z drogą gminną pomiędzy 

budynkami nr 15 i 23. W tej sprawie wysłano pismo do ZDW w Zielonej Górze. Na dzień 8 

sierpnia br. ZDW wyznaczył spotkanie w terenie,    

 w dniu  12 lipca 2017 r. pracownik urzędu brał udział w spotkaniu dot. określenia warunków 

przekwalifikowania do kat. „F” przejazdu kat. „D” w km 88.507 linii kolejowej 282 

Miłkowice-Żary. Ze względu na nieustalenie zarządcy drogi (brak drogi jako geodezyjnej 

działki) przejazd zostanie zlikwidowany przez PKP, 

 20.07. br. pracownicy ZGKiM rozpoczęli naprawę nawierzchni drogi do stacji paliw AS24 i 

Shell, 

 21.07.br. wysłałem pismo do zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze dot. 

interpelacji zgłoszonych przez Radnych na sesji w dniu 28 czerwca br. w sprawie 

sprawdzenia podczas prac odbiorowych zadania p.n. rozbudowa drogi woj. nr 296 w m. 

Iłowa ul. Żagańska,  

 24.07.br. zleciłem wykonanie przeglądu budowlanego obiektu mostowego na rzece Czerna 

Wielka w ciągu drogi gminnej w Kowalicach, 

 24.07.br. uzgodniłem projekt budowy słupowej stacji transformatorowej i oświetlenia 

drogowego w Strefie Aktywności Gospodarczej, 

 26.07.br. zgłosiłem w Starostwie Powiatowym w Żaganiu prośbę o wykoszenie poboczy 

oraz podcięcie gałęzi przy mostku drewnianym na ul. Ogrodowej,  

 27.07.br. zgłosiłem w Firmie Kształt, która wykonywała dodatkowy wpust na skrzyżowaniu 

ul. Żagańskiej i Sportowej, fakt wybicia nawierzchni wokół niego, co powoduje 

niebezpieczeństwo dla ruchu drogowego, 

 zakończono  prace  usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Iłowa Firma IMAK Krzysztof  Szymczak, z którą została podpisana umowa rozliczyła się w 

dniu 26-07-2017r.  z wykonania zadania. Odebrano z terenu Gminy Iłowa 74 tony wyrobów 

zawierających azbest i przekazano je do utylizacji  z 36 nieruchomości.  
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Łączna kwota za wykonane zadanie to  38 375, 48 zł,   

 wezwano kolejnych 26 mieszkańców Konina Żagańskiego do okazania się umów oraz 

rachunkami za wywóz nieczystości płynnych, 

 wysłano zamówienie na czipy w związku z programem opieki nad zwierzętami – darmowe 

czipowanie 50 psów w 2017 r. oraz podpisano umowę z Fundacją  Safe Animal w sprawie 

nieodpłatnego dostępu do  międzynarodowej bazy danych  gdzie prowadzona jest  

ewidencja zwierząt poddanych elektronicznej identyfikacji, 

 14 lipca 2017 r. ogłosiłem przetarg na usługę „Zakup szkolnych biletów miesięcznych dla 

uczniów dojeżdżających z terenu Gminy Iłowa do placówek oświatowych  od 1 września 

2017 r. do 31 grudnia 2017 r.” – termin składania ofert upłynął 21 lipca 2017 r. Wpłynęła 

jedna oferta od firmy Feniks V z siedzibą w Gliwicach, na kwotę  brutto 147136,00 zł, 

 na 4 parkingach leśnych przy drodze wojewódzkiej nr 296 (Iłowa-Żagań, Iłowa-Ruszów) 

ustawiliśmy tablice informujące o Parku Dworskim, 

 jesteśmy w trakcie opracowywania tablic turystycznych (E-22b) informujących o Parku 

Dworskim w Iłowej, które zamontowane zostaną przy drodze wojewódzkiej 296, 

 ogłoszono konkurs na „Najładniejszy ogródek w Gminie Iłowa 2017”. Konkurs jest 

organizowany pod patronatem Szkółki Krzewów Ozdobnych Pudełek. 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 

Komisji za okres międzysesyjny.  

Ad. II pkt 2 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

1) W swoim sprawozdaniu przedstawił pan radnym, że wysłał pan pismo do firmy Kształt 

odnośnie wyrwy na ul. Żagańskiej przy skrzyżowaniu z ul. Sportową, do mnie też się 

mieszkańcy zwracali, żeby coś z tym zrobić, ponieważ można tam zawieszenia pourywać, 

ale mam jeszcze inną uwagę, jeżeli pan będzie monitował tą sprawę, żeby zwrócić również 

firmie Kształt uwagę, że kratka kanalizacyjna jest za nisko osadzona i należałoby ją 

podnieść do góry w stosunku do ul. Sportowej i wtedy zalać asfaltem, bo inaczej w dalszym 

ciągu będzie wyrwa i będzie to wszystko się kruszyło. 

2) Na ostatniej sesji powiedział pan podczas odpowiedzi na zapytania radnych odnośnie ul. 

Żagańskiej, a w szczególności chodnika, że w dokumentacji technicznej jest określone to 

jako ciąg pieszo-jezdny, natomiast wczoraj tj. 7 sierpnia wpłynęło do urzędu pismo z 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, że nie ma możliwości oznakowania tego jako droga dla 

pieszych i rowerów. Dlatego prosiłbym, żeby wystąpić z wnioskiem dlaczego wykonano ten 

chodnik niezgodnie z dokumentacją. 

Pani Ilona Krawczyk – Radna 

1) Sprawa dot. dziur w drodze w Czernej koło budynku nr 11b, ta dziura miała być naprawiona 

już dawno, koło budynku nr 51. 

2) Po wyrównaniu drogi na mostku między budynkiem nr 73 a budynkiem nr 76, ten mostek 

jest tak dziwnie wykonany, że połowa drogi właściwie została wykonana z piasku i w tym 

momencie zapada się pół mostu, nie było tam utwardzone i to cały czas się zapada z jednej 

strony. Chodzi mi o możliwość jakiegoś utwardzenia w tym miejscu. 

3) Mam prośbę o pozbieranie gałęzi do nr budynku 55. 



6 

 

 

 

Pan Tomasz Słomiński – Radny 

Panie Burmistrzu proszę, żeby zwrócić się z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o 

wyremontowanie odcinka ul. Żagańskiej w mieście, ponieważ jest pełno dziur i strasznie to 

wygląda, domy się trzęsą jak przejeżdżają ciężarowe samochody. 

Pan Artur Mutwil – Radny 

Panie Burmistrzu ja nadal proszę o ustawienie znaku zakaz wjazdu dla samochodów powyżej 3,5 

ton przy mostku drewnianym na ul. Ogrodowej. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

Jeżeli jesteśmy już przy ul. Żagańskiej to pana pracownicy kilkanaście razy w ciągu miesiąca 

zgłaszali do Zarządu Dróg Wojewódzkich o wyczyszczenie z chwastów ul. Żagańskiej. Nie odnosi 

to żądnego skutku. Tak jak kiedyś mówiłem Iłowa pięknieje, a my mamy taką wizytówkę Iłowej 

przy drodze wojewódzkiej. Także prosiłbym pana Burmistrza, żeby na Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich wymóc, czy na podwykonawcy, żeby jednak coś z tym zrobili. 

Pan Edward Lesiak – Radny 

1) Mam pytanie panie Burmistrzu, czy na starych zasadach będzie można wsiadać do autobusu 

szkolnego osobom postronnym, bo to różnie bywało. Miałbym też prośbę do osób, które 

będą ustalały rozkład jazdy, żeby najdalsze wioski nie były traktowane w ostatniej 

kolejności w rozkładzie tzn. pierwsze przed godz. siódmą, co kiedyś na sesji zgłaszałem.  

2) Mam pytanie do pana kierownika ZGKiM, czy poprawił się tabor odnośnie odbierania 

nieczystości płynnych. 

Ad. II pkt 3 

Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych.  

Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 4 

Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1)  powołania Młodzieżowej Rady Gminy  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – projekt uchwały został 

przygotowany w związku z tym, iż 30 września 2016 r. grupa uczniów z Gimnazjum w Iłowej 

złożyła wniosek o powołanie Młodzieżowej Rady Gminy. Jak Państwo pamiętacie Młodzieżowa 

Rada Gminy działała już w Iłowej. Jednak, kiedy po upływie kadencji nie przeprowadzono 

wyborów, zmuszeni byliśmy do podjęcia uchwały o rozwiązaniu Młodzieżowej Rady Gminy. W 

obecnym projekcie wprowadzono kilka zmian w stosunku do poprzedniej uchwały. Wynikają one 

zarówno z analizy działalności poprzedniej Rady jak i postulatów młodzieży. Najważniejszym jest 

zapis o powołaniu przez Burmistrza koordynatora Młodzieżowej Rady Gminy tj. osoby, która 

będzie wspomagała Radę pod względem merytorycznym, edukacyjnym, organizacyjnym. Będzie 

też łącznikiem pomiędzy Radą a Burmistrzem i Radą Miejską. Szanowni Państwo, załącznikiem do 

uchwały jest Statut Młodzieżowej Rady Gminy. Określa on teren działalności Rady, jej skład, 

zasady działania oraz ordynację wyborczą. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach komisji.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 01.08.2017 r. – 08.08.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 10 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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2) nadania nazwy ulicy w mieście Iłowa 

Małgorzata Ślebioda –  Podinspektor w Referacie Gospodarki Gminy –  na początku chciałam 

zgłosić autopoprawkę w § 1 ust. 1, który otrzymuje brzmienie: „Drodze położonej na działce 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 1215/6 w mieście Iłowa nadaje się nazwę: ulica „gen. J. H. 

Dąbrowskiego”. Przedstawiony projekt uchwały dotyczy nadania nazwy drodze gminnej 

w granicach miasta Iłowa, która jest położona w całości na działce o numerze geodezyjnym 1215/6. 

Zachodzi konieczność nadania nazwy tej drodze, z uwagi na brak wolnych numerów porządkowych 

od ulicy Traugutta oraz z uwagi na istniejące działki, na których znajdują się nowo powstałe 

budynki lub mogą w niedługim czasie zostać zabudowane. Nowa nazwa ulicy pozwali na 

prowadzenie przejrzystej i jednoznacznej numeracji nieruchomości. Działka 1215/6 jest własnością 

Gminy Iłowa. Proponuje się nazwę ulica gen. J. H. Dąbrowskiego. Nazwa ta koresponduje 

z nazwami Traugutta i Bema, polskimi generałami. Jan Henryk Dąbrowski był polskim  generałem, 

uczestnikiem insurekcji kościuszkowskiej, twórcą Legionów Polskich we Włoszech, inicjatorem 

powstania wielkopolskiego 1806 roku, dowódcą naczelnym wojsk polskich w 1813, senatorem-

wojewodą Królestwa Polskiego  w 1815, generałem jazdy armii Królestwa Polskiego  w 1815. Nie 

spowoduje to zmian w numeracji już istniejącej. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 01.08.2017 r. – 08.08.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 10 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3) udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Iłowa dla jednostki Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Borowem  

Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – 

poinformowała, że projekt uchwały zostaje przedłożony na skutek zmian o podatku VAT. Faktury 

współfinansowane ze środków takich jak Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji, 

Krajowy System Ratowniczo Gaśniczy, Wojewódzki Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej mogą być wystawione wyłącznie na dotowanego tj. jednostkę OSP w Borowem, znika 

pojęcie płatnika, dotychczas używane przy częściowej odpłatności przez Gminę. W związku z tym 

należności, które będą pokrywane przez Gminę muszą być przekazane OSP jako dotacje. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 10 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

4) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej – poinformował, że zmniejszenie planu wydatków w 

dziale 754 rozdział 75412 §§ 3020 i 4210 o kwotę 7.510 zł, przeznaczone zostaje na zwiększenie 

planu wydatków na dotację celową dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Borowem również o kwotę 

7.510 zł w dziale 754 rozdział 75412 § 2820 jako współfinansowanie przez Gminę zakupu ubrań 

ochronnych specjalnych, butów strażackich sznurowanych, defibrylatora, mostków przejazdowych 

oraz pilarki ratowniczej do materiałów wielowarstwowych. 

Zwiększenie planu dochodów o kwotę 8.407,62 zł w dziale 900 rozdział 90002 § 2460 i 

zwiększenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90002 § 4300 o kwotę 8.407,62 zł jest 

wynikiem zwiększenia przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Zielonej Górze środków na realizację zadania pn. „Usuwanie azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Iłowa w roku 2017” w ramach programu Priorytetowego pn.: ”Usuwanie 

wyrobów zawierających azbest”. 

https://pl.wikipedia.org/wiki/Genera%C5%82
https://pl.wikipedia.org/wiki/Insurekcja_ko%C5%9Bciuszkowska
https://pl.wikipedia.org/wiki/Legiony_Polskie_we_W%C5%82oszech
https://pl.wikipedia.org/wiki/Powstanie_wielkopolskie_1806_roku
https://pl.wikipedia.org/wiki/Kr%C3%B3lestwo_Polskie_%28kongresowe%29
https://pl.wikipedia.org/wiki/Wojsko_Polskie_Kr%C3%B3lestwa_Kongresowego
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Zwiększenie planu dochodów w dziale 010 o kwotę 2.621 zł, w dziale 700 o kwotę 55 zł, w dziale 

756 o kwotę 1.325 zł, w dziale 801 rozdział 80103 o kwotę 7.210 zł, w dziale 855 rozdział 85502 § 

2360 o kwotę 1.802 zł pokrywa zmniejszenie planu dochodów w dziale 758 rozdział 75801 § 2920 

o kwotę 13.013 zł z tytułu subwencji oświatowej (pozostaje jeszcze do zmniejszenia plan 

dochodów o kwotę 64.830 zł z tytułu subwencji oświatowej). 

W wyniku dokonanych zmian plan dochodów i plan wydatków zostają zwiększone o kwotę 

8.407,62 zł. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 10 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. II pkt 5 

Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  

za przyjęciem protokołu głosowało – 9 radnych   

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 1 (P. Szymczak) 

Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – większość wniosków jak zwykle dotyczyła dróg, wszystkie 

te Państwa wnioski zbierzemy w jedną całość i oczywiście jeszcze raz zakomunikujemy w sposób 

konkretny w piśmie do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Ja dzisiaj próbowałem się dodzwonić do 

dyrektora i próbowałem umówić się na spotkanie. Myślę, że uda mi się umówić może na przyszły 

tydzień z tymi Państwa wnioskami i osobiście z dyrektorem wiele z nich bym przedyskutował. Są 

jeszcze takie dwie kwestie związane z dokończeniem chodnika od strony Zaułku Rybackiego. 

Mieliśmy deklarację, że Zarząd Dróg Wojewódzkich (ZDW) w ramach środków własnych 

dokończy remont chodnika. Na razie z deklaracji wynika, że to zrobią. Rzeczywiście był jakiś 

problem komunikacyjny na linii ZDW a Wykonawca, bo myśmy wnioskowali pod koniec 

ubiegłego roku również o wykonanie przejścia dla pieszych na drodze nr 296 na wysokości ul. 

Leśnej w kierunku „Biedronki”, bo tam to przejście dla pieszych jest po prostu potrzebne naszym 

zdaniem. Mieliśmy wstępną deklarację na piśmie ZDW, że zostanie to wykonane, ale nawet 

krawężniki w tamtym miejscu nie zostały dla tego przejścia obniżone, ale będziemy się dalej tego 

domagać. Na pewno ten temat jeszcze będziemy przypominać plus te wszystkie Państwa wnioski. 

Jeśli chodzi o remont pozostałej części drogi nr 296, odcinka w kierunku centrum miasta, to 

wszyscy wiemy jak on wygląda. Ja miałem taką informację od dyrektora ZDW jeszcze na początku 

roku, że na razie wszystkie siły i środki zmierzają do tego, żeby dokończyć remont tego odcinka, a 

następnie będą się martwić tą pozostałą jezdnią. Natomiast jest już bardzo źle, biorąc pod uwagę 

natężenie ruchu w centrum miasta trudno sobie wyobrazić, żeby to mogło funkcjonować chociażby 

kilka tygodni dłużej niż w tej chwili. Ale ja na to wpływu nie mam, będziemy wnioskowali o to, 

żeby został wykonany remont chociaż cząstkowy tego odcinka. Na pewno jeszcze w sierpniu br. 

będziemy wnioskowali do pani Marszałek Województwa Lubuskiego o to, żeby znalazły się środki 

na remont tej nawierzchni w przyszłym roku. Na pewno nie ma szans na to, żeby to była budowa z 

pozwoleniem na budowę, z projektem, ponieważ takiego projektu nie ma. Zarząd Dróg 

Wojewódzkich już od dłuższego czasu zastanawia się jak ten problem w Iłowej rozwiązać, czy 

robić to z projektem, czy zrobić to jako zwykły remont na zgłoszenie. Ale jeżeli ZDW miałby 

ingerować w istniejącą kanalizację burzową tzn. budować ją od podstaw to na zgłoszenie tego  nie 

będą w stanie zrobić, muszą mieć aktualną dokumentację i projekt, a tego nie mają, nawet tego nie 

zlecono. Myśmy zgodnie z informacją, którą Państwu przekazywałem próbowali skamerować na 

prośbę ZDW, żeby określić stan techniczny tej kanalizacji burzowej na ul. Żagańskiej.  



9 

 

 

 

Podjęliśmy próbę skamerowania tego odcinka, ale w żaden sposób nam się to nie udało, ponieważ 

część tej kanalizacji jest po prostu zasypana, przynajmniej w 70% według informacji, którą 

otrzymaliśmy od firmy, która próbowała dokonać tego kamerowania. Reasumując, wszystkie 

Państwa wnioski zostaną zawiezione do ZDW i zobaczymy jak dalej będzie. To też podsumowuje 

interpelację pana Franciszka jeśli chodzi o wyrwę na skrzyżowaniu, wykonawstwa tego wpustu 

przez firmę Kształt. 

Jeśli chodzi o to, dlaczego w dokumentacji nazywało się to ciągiem pieszo-rowerowym, a w 

rzeczywistości nie jest, ja tego nie wiem. Na pewno to będziemy weryfikować. Jak pan słusznie 

zauważył pismo wpłynęło wczoraj i nie zdążyliśmy jeszcze na nie zareagować. Aczkolwiek  w 

związku z tym pismem próbowałem już umówić spotkanie.  

Pan Franciszek Przynoga – chodzi oczywiście o to, że nie ma oznakowania jako ciąg pieszo-

rowerowy, a tutaj pan powiedział, że zgodnie z dokumentacją jest jako ciąg pieszo-rowerowy, a oni 

odpisują, że nie można tego po prostu nazwać jako ciąg pieszo-rowerowy. Coś tutaj nie gra, może 

mataczą. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ja bym tego tak nie nazwał, ale jest to co najmniej dziwne i 

kontrowersyjne. 

Jeśli chodzi o posprzątanie w Czernej gałęzi do nr budynku 55 oraz załatania tych nierówności na 

jezdni, z tego co kojarzę to jest to w planie, natomiast dzisiaj nie jestem w stanie pani odpowiedzieć 

kiedy to zostanie zrobione, ale zostanie pani poinformowana o terminie prac. 

Jeśli chodzi o sprzątnięcie tych gałęzi, to chciałbym, żeby głos zabrał pan kierownik ZGKiM, który 

o tej sprawie wie więcej niż ja. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

– rozumiem, że są to gałęzie, które pozostały po wycince drzew, tak?  

Pan Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna – tak, to ja wycinałem, ale ZGKiM miał to 

posprzątać, tylko przyjechał ciągnik, kierowca sam przyjechał i odjechał. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

– jak taka sytuacja była to na pewno posprzątamy wiem, że była taka informacja, że mieszkańcy 

sami sobie zagospodarują te gałęzie.  

Pan Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna – ja miałem to zrobić, wyciąć, ale po wycięciu 

drzew ZGKiM miał posprzątać. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

– dobrze posprzątamy. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – kiedy to było robione? 

Pan Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna – to było jeszcze wiosną robione, jak były 

naprawiane drogi do nr budynku 55a panie Burmistrzu. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ale jest sierpień. Wszyscy mamy wolę dobrej współpracy, 

gałęzie były wycinane na wiosnę, a jest sierpień, to trzeba było czekać do sesji Rady Miejskiej, 

żeby tutaj sprawę poruszyć? 

Pan Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna – ja interweniowałem kilka razy i nie na sesji 

tylko w referacie gospodarki komunalnej. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – dobrze, to przepraszam w takim razie, będzie to 

posprzątanie, dziury będą załatane. 

Sprawa ograniczania tonażu od strony ul. Ogrodowej i od strony Żakowa – my już parokrotnie 

prosiliśmy o to Starostwo w Żaganiu i nie jestem przekonany, czy uzyskaliśmy jakąkolwiek 

odpowiedź. Nie wiem też, czy ten temat nie był poruszany na spotkaniu z radnymi powiatowymi. 
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Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – sprawa skończyła się na wymianie 

desek. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ale ten temat ograniczenia tonażu, czy był poruszany. Jeśli 

nie, to trzeba do tego wrócić. Pamiętacie Państwo, że radni powiatowi deklarowali nam, że 

uzyskamy odpowiedzi na wszystkie pytania, które wtedy kierowaliśmy. Nie uzyskaliśmy do dzisiaj 

żadnej odpowiedzi.  

Interpelacja dotycząca dowozów szkolnych – proszę Państwa tak naprawdę tyle czasu, ile 

poświęciliśmy przed ogłoszeniem tego przetargu na próbę znalezienia najlepszego rozwiązania 

dowozu dzieci do szkół w ramach posiadanych środków oczywiście w budżecie, to proszę mi 

wierzyć, że nic lepszego nie udało się wymyślić. Jeżeli byśmy wysłali autobusy później do 

Jankowej, to one znowu bardzo wcześnie musiałyby być w Czyżówku, który jest 3 km od Iłowej, 

czy Kowalic. Tak naprawdę nie da się wysłać autobusu  do godz. 7
30

 do wszystkich wsi, to jest 

duży problem, analizowaliśmy różne warianty, nawet zastanawialiśmy się, czy nie wprowadzić 

jeszcze do tych dowozów jeszcze czwartego środka transportu, ale to zupełnie rozłożyło by nam 

budżet i jest to bardzo trudne. Jest to możliwe, wprowadzenie np. czwartego autokaru, który w jakiś 

sposób ułatwiłby dojazd do szkoły dzieciom, które mieszkają najdalej od placówki w sytuacji, 

kiedy rzeczywiście znowu zmienią się te zapisy w ustawie i oferent będzie mógł korzystać z dopłat 

za dowozy szkolne. W tej chwili nasz oferent nie korzysta z takich dopłat twierdząc, że ustawa mu 

to uniemożliwia, sam deklaruje, że jest mocno zaangażowany w lobby na rzecz zmiany w ustawie o 

transporcie publicznym. Ta ustawa, która miała wejść od stycznia 2018 r. już wiemy, że nie 

wejdzie, a wejdzie w sierpniu 2018 r. Dopiero wtedy będzie możliwość zorganizowania tego 

transportu lepiej niż robimy to do tej pory. Przewozy są w formule otwartej. 

W sprawie taboru do wywozu nieczystości płynnych – nieco się poprawiła ta sytuacja. Już część 

mieszkańców otrzymuje od nas informację, że są również inne podmioty, które tego typu usługi 

świadczą, ale są też różne ceny.  

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

– czas oczekiwania się skrócił ze względu na to, że przyjąłem kierowcę, który w tej chwili pracuje, 

gdyż  poprzedni odszedł na zwolnienie lekarskie i mam nadzieję, że krótkotrwałe. Również mam 

informację, że jeden przedsiębiorca wystąpił o wpis do rejestru działalności regulowanej i zwrócił 

się o podpisanie umowy do nas o zrzut ścieków, także na pewno w gminie ta sytuacja się poprawi. 

Pan Edward Lesiak – Radny – mi chodzi o to, w stosunku do ubiegłego roku, o ile się zwiększyło 

przewożenie ścieków beczkami, o ile w związku z tym zarobił pan więcej pieniędzy i, czy te 

pieniądze przeznacza pan na poprawę tego transportu i rozwoju tej gałęzi. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – to, o czym mówi pan radny, to jest typowa interpelacja, na 

którą pan kierownik będzie w stanie przygotować taką informację między sesjami.  

Tak jak powiedziałem wcześniej są duże rezerwy, to dopiero początek tej drogi. Nie wiem jakie są 

Państwa spostrzeżenia z powiadamiania mieszkańców o tym, żeby się okazywali rachunkami. Może 

Sołtysi będą chcieli się wypowiedzieć. Bo reakcje są różne mieszkańców, różnie mieszkańcy 

reagują. Ci mieszkańcy, którzy mają świadomość ekologiczną większą mówią, że to jest bardzo 

dobre rozwiązanie, że ktoś się wreszcie tym zajął, bo do tej pory to mogło funkcjonować na takiej 

zasadzie, że dlaczego ja mam wywozić skoro dziesięciu moich sąsiadów dookoła regularnie tego 

nie robi, a skoro tych dziesięciu mieszkańców przez gminę zostało poinformowanych, że trzeba to 

robić, że trzeba okazywać się rachunkami, to teraz większość zaczyna do tego przystępować. 

Myślę, że zakup wozu asenizacyjnego to jest rzecz niezbędna i na pewno będziemy próbowali takie 

pieniądze znaleźć w budżecie, ewentualnie szukać rozwiązań z ewentualnym leasingiem, to jeszcze 

możemy zrobić w tym roku. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – o ile pan Burmistrz twierdzi, że taki pomysł powstał 

odnośnie wywożenia nieczystości, to my się nie mamy co zastanawiać, na co my czekamy. 

Bierzemy samochód asenizacyjny i działamy, to są dla nas pieniądze.  
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Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych.  

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 

Miejskiej  zamknął  obrady XLI sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  

Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 11  stron, ponumerowanych od 1 do 11. 

Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15
00

 do godz. 16
15

. 

 

Protokołowała: 

 

Maria Sokołowska 

 

 

 

 

 


